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Protokół Nr XXXVI/23 

z sesji Rady Gminy Hajnówka 

w dniu 19 maja 2023 roku 

w sali Nr 12 Urzędu Gminy  

(początek sesji - godz. 13:00 koniec – godz. 14:40)  

 

 

Do punktu 1-go. Otwarcie obrad XXXVI sesji Rady Gminy Hajnówka. 

Sesję otworzył i przewodniczył obradom Przewodniczący Rady Gminy Hajnówka 
Jarosław Kot. Powitał przybyłych na sesję w osobach: zebranych Radnych, Panią Wójt Gminy, 
Sekretarza Gminy, Panią Skarbnik, Panią Kierownik GOPS-u,  Panią Mecenas, Sołtysów, 
pracowników Urzędu Gminy oraz mieszkańców. Przewodniczący poinformował, iż obrady są 
transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Transmisja 
obrad jest dostępna w sieci Internet a nagranie z sesji zamieszczone zostanie na stronie Gminy 
Hajnówka. Uczestnictwo w sesji jest jednoznaczne z upublicznieniem wizerunku i danych 
osobowych. Stosowna klauzula informacyjna zamieszczona została na stronie Urzędu Gminy 
Hajnówka oraz na drzwiach sali obrad. Na podstawie listy obecności (załącznik nr 1 do protokołu) 
Przewodniczący poinformował, że w obradach udział bierze 15 radnych, co stanowi ilość, przy 
której Rada Gminy może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  
   
  
Do punktu 2-go. Przedstawienie porządku obrad. 

 Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad XXXVI sesji Rady Gminy 
(załącznik Nr 2 do Protokołu) w brzmieniu:  

1. Otwarcie obrad XXXVI  sesji Rady Gminy Hajnówka. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady o zatwierdzeniu protokołu z XXXV Sesji Rady 

Gminy. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych interpelacji i zapytań 

między  sesjami. 
5. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami.  
6. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Hajnówka za 2022 rok. 

6.1. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy; 
6.2. Debata; 
6.3. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Hajnówka wotum 

zaufania. 
7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2022 rok i sprawozdania 

finansowego z wykonania budżetu Gminy za 2022 rok. 
7.1. Przedstawienie sprawozdań; 
7.2. Zapoznanie się z opinią i wnioskiem Komisji Rewizyjnej oraz opinią RIO; 
7.3. Powzięcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu; 
7.4. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

8. Powzięcie uchwał: 
8.1. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok; 
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8.2. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na 
lata 2023-2028; 

8.3. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 
Powiatu Hajnowskiego; 

8.4. zmieniająca uchwałę w sprawie określenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi wykonywane przez 
przedsiębiorcę posiadającego zezwolenie na prowadzenie działalności w 
zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w 
instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 
ciekłych oraz przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne od 
właścicieli nieruchomości, wpisanego do rejestru działalności regulowanej; 

8.5. w sprawie zaopiniowania projektu zmian granic w obszarze Natura 2000 
Puszcza Białowieska (PLC200004); 

8.6. w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody dla pomnika przyrody; 
8.7. w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody dla pomnika przyrody. 

9.  Pytania i wolne wnioski. 
10.  Zamknięcie obrad XXXVI Sesji Rady Gminy Hajnówka.  

 
 
 Do przedstawionego porządku obrad Wiceprzewodnicząca Rady Gminy W. Biryłko 
zgłosiła wniosek w sprawie niezatwierdzania protokołu z XXXV Sesji Rady Gminy w związku z 
brakiem spisanych wszystkich protokołów z posiedzeń komisji.  (06:27 – 07:00 transmisji)  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek zatwierdzający porządek obrad bez 
punktu Nr 3. W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. ZA głosowało 9 Radnych – W.Biryłko, 
W.Grygoruk, M.Janowski, A.Skiepko, M.Skiepko, H.Stepaniuk, Ł.Treszczotko, A.Woroniecka, 
M.Żmieńko, 3 Radnych się wstrzymało – M.Golonko, J.Kot, M.Sokół, 3 było przeciw – 
K.Jakubowska, J.Kraśko, M.Owerczuk. W oparciu o wyniki głosowania punkt 3 mówiący o 
zatwierdzeniu protokołu z XXXV sesji  został usunięty z porządku obrad.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad XXXVI bez punktu 3. Informacja 
Przewodniczącego Rady o zatwierdzeniu protokołu z XXXV Sesji Rady Gminy. W głosowaniu 
udział wzięło 15 Radnych. ZA głosowało 14 Radnych, 1 Radny się wstrzymał – M. Golonko.  
   
 
   
Do punktu 3-go. Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych interpelacji i 
zapytań między sesjami. 
 Przewodniczący poinformował, iż w okresie między sesjami nie wpłynęły interpelacje i 
zapytania.  
   
Do punktu 4-go. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między 
sesjami. 
 Wójt Gminy Lucyna Smoktunowicz zabierając głos poinformowała o działaniach 
podejmowanych w okresie od ostatniej sesji do dnia dzisiejszego. Zakomunikowała, iż w 
ostatnim czasie uczestniczyła w następujących uroczystościach państwowych: 13 rocznica 
Katastrofy Smoleńskiej, obchody 232 rocznicy Uchwalenia Konstytucji 3 Maja, Dzień Flagi. 
Ponadto Wójt poinformowała, iż brała udział w uroczystościach organizowanych przez 
Gminne Centrum Kultury w Dubinach, Hajnowski Dom Kultury oraz w zawodach dla dzieci ze 
Szkół przypuszczańskich, w których brały udział dzieci Szkoły Podstawowej w Dubinach oraz 
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Niepublicznej Szkoły Podstawowej w Orzeszkowie. Uczestniczyła w obchodach 100-lecia 
Parafii Podwyższenia Krzyża Świętego w Hajnówce. Wyjeżdżała do Ministerstwa Rolnictwa i 
Rozwoju Wsi, gdzie brała udział w pracach zespołu doradców przy Premierze do Spraw 
Rolnictwa i Zarządzania Kryzysowego w temacie problemu pojawienia się wilków na terenie 
Gminy Hajnówka. Ponadto uczestniczyła w spotkaniu z delegacją z Niemieckiej Rady 
Gospodarki Leśnictwem. Wójt zakomunikowała, iż w ostatnim czasie rozpoczęły się prace 
inwestycyjne z tzw. Polskiego Ładu. Trwają pracy przy zadaniu inwestycyjnym – modernizacja 
dróg gminnych i wewnętrznych, wartość inwestycji ponad 6 800 000 zł. Z tej inwestycji została 
zrobiona droga w Olchowej Kładce, trwają prace przy drodze na Bokówce. Zakończono 
asfaltowanie na odcinku drogi Hajnówka-Nowoberezowo, odcinek od Hajnówki do 
Mochnatego jest przygotowany do asfaltowania. Wójt zwróciła uwagę, że odcinek od 
Hajnówki do Progal a także od Hajnówki do prawie Wygody jest własnością miasta Hajnówki i 
te odcinki nie będą robione z naszych pieniędzy. Wójt poinformowała ponadto, że trwają 
prace przy inwestycji na kwotę ponad 3 500 000 zł, rozbudowa i przebudowa dróg na terenie 
Gminy Hajnówka, dotyczy dróg na Wygon oraz od Sawinego Grodu do granicy lasu, która 
będzie realizowana najprawdopodobniej w 2024 roku. Wójt podkreśliła, iż sprawami 
priorytetowymi są inwestycje drogowe, dla których wcześniej należy przygotować 
dokumentację, kanalizację sanitarną. Gmina ma przygotowaną dokumentację na rozbudowę 
kanalizacji na ulicy Torowej – wartość zadania 1,5 mln. zł. Przygotowana jest również 
dokumentacja na budowę wodociągu do osiedla mieszkaniowego w Nieznanym Borze – 
wartość inwestycji 970 000 zł. W przygotowaniu jest dokumentacja na przebudowę odcinka 
drogi na osiedlu PGR w Nowoberezowie. W marcu został przekazany teren i trwa budowa 
boiska sportowego w Szkole Podstawowej w Dubinach – wartość inwestycji ok. 700 000 zł. 
Trwają prace inwestycyjne i rozbiórka komina przy byłej kotłowni PGR w Nowoberezowie, 
która jest przebudowywana na Centrum Aktywności – wartość inwestycji około 800 000 zł. 
Wójt podkreśliła , iż przy tej inwestycji jest duże 98 procentowe dofinansowanie ze środków 
Polskiego Ładu na gminy popegeerowskie. Oprócz inwestycji realizowanych przez firmy 
wyłonione w drodze przetargu są przeprowadzane przez gminną brygadę remontowo-
budowlaną remonty świetlic wiejskich w Rzepiskach, Kotówce i Pasiecznikach Dużych. Wójt 
zakomunikowała,  że zawarto umowę na projekt drogi na osiedlu PGR oraz o potrzebie 
uregulowania własności działek na których planowane są inwestycje. Wykonano aktualizację 
projektu na zadanie inwestycyjne pod nazwą budowa odcinka sieci wodociągowej Dubicze 
Osoczne – Borek – wartość planowanej inwestycji ok. 2 000 000 zł. Trwają prace przy budowie 
wiaty na potrzeby PSZOK w Starym Berezowie – wartość inwestycji ponad 300 000 zł. 
Pozyskane zostało dofinansowanie w kwocie ponad 26 000 zł. na montaż instalacji 
fotowoltaicznej na potrzeby Centrum Ekumeniczno-Etnograficznego – wartość całości 
inwestycji 53 000 zł. W ramach szykowania dróg do nakładania asfaltu wykonano lub 
poprawiono przepusty w Wierzchowskiem i Sawinym Grodzie. Ponadto Wójt poinformowała, 
iż został złożony wniosek o dofinansowanie zadania inwestycyjnego pod nazwą modernizacja 
oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Hajnówka – wartość zadania ok. 1 900 000 zł.   Trwają 
prace przy świetlicach, na prośbę mieszkańców budowana jest altana w Orzeszkowie oraz 
Trywieży. Wykonane zostały fundamenty pod wiaty przystankowe w ciągu drogi wojewódzkiej 
Hajnówka-Zabłudów. Sukcesywnie są naprawiane drogi gminne, Wójt poprosiła mieszkańców 
o cierpliwość ze względu na niekorzystne warunki atmosferyczne.   
(14:09 – 26:24 transmisji) 
 Pytań i uwag nie zgłoszono.  
 
Do punktu 5-go. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Hajnówka za 2022 rok.  
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 5.1.  Przedstawienie Raportu o stanie Gminy; 
 Wójt Gminy Lucyna Smoktunowicz przedstawiła Raport o stanie Gminy za 2022 rok. 
Poinformowała, iż obwiązek opracowania dokumentu wynika z art. 28 aa  ustawy z dnia 8 marca 1990 
r o samorządzie gminnym. Raport obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku poprzednim, w 
szczególności realizację polityk, programów i strategii, a także uchwał rady gminy. W 2022 r. na 6 
Sesjach Rady Gminy Hajnówka powzięto 59 uchwał i były one realizowane przez pracowników 
merytorycznych. W Gminie Hajnówka znajduje się 25 sołectw, do których należy 30 miejscowości. Na 
koniec roku 2022 liczba mieszkańców wynosiła 3771 osób zameldowanych na stałe, jest to o 56 osób 
mniej niż w roku poprzednim. Dochody w 2022 r. osiągnięto w wysokości  32 643 929 zł i zostały 
wykonane w 90,9% planowanych dochodów. Natomiast wydatki zrealizowano w kwocie 28 971 560 zł. 
i wykonano je w 79,1% w stosunku do planu. W 2022r. nie zaciągnięto planowanego kredytu, 
natomiast dokonano spłaty zobowiązań ze środków własnych w kwocie 789 412,03 zł. Kwota 
zadłużenia gminy uległa zmniejszeniu i na koniec 2022r. wynosiła 2 032 889,57 zł. W 2022 r. Gmina 
Hajnówka nabyła nieodpłatnie z mocy prawa nieruchomości o łącznej powierzchni ponad 15 ha.  Środki 
na wydatki majątkowe w 2022 roku stanowiły kwotę ponad 7 000 000 zł, przeznaczone były głównie 
na: przebudowę dróg gminnych – 6 683 794  zł., największa inwestycja to przebudowa i rozbudowa 
drogi  z Dubin do Lipin oraz rozbudowa oświetlenia w Sawinym Grodzie, Grudówce, Mochnatem, 
Borysówce, Nowosadach i Lipinach  - ponad 65 000 zł. Z wydatków majątkowych były dotacje celowe 
mieszkańcom Gminy w projekcie grantowym ,,Montaż instalacji fotowoltaicznych” -ponad 218 000 zł., 
Powiatowi Hajnowskiemu na remont drogi w Starym Berezowie ok. 27 000zł. oraz  OSP z terenu Gminy.  
Ważnym zadaniem była budowa wiaty na PSZOK-u  ponad 58 000 zł. oraz rozbudowa infrastruktury 
rekreacyjnej na około 27 000 zł. Wykonane były remonty świetlic. Dodatkowo w tym miejscu należy 
wskazać, na bieżący remont drogi gminnej od drogi powiatowej Orzeszkowo -Poryjewo do Orzeszkowa 
przeznaczono kwotę 127 858 zł, z czego w wysokości 66 486 zł stanowiło wsparcie z Lasów 
Państwowych, zaś kwota ponad 61 000 zł stanowiła środki własne gminy. W 2022 r. pozyskane zostały 
PROMESY  z Polskiego Ładu na kwotę 12 619 191 zł. Inwestycje są realizowane w 2023 r. Po przetargu 
i podpisaniu Promes dofinansowanie inwestycji zmieniło się. Promesy zostały podpisane na  11 271 851 
zł.  Wójt poinformowała, iż w 2022 roku Gmina Hajnówka była organem prowadzącym dla Szkoły 
Podstawowej w Dubinach. Ponadto, w gminie w 2022 r. funkcjonowała Niepubliczna Szkoła 
Podstawowa w Orzeszkowie prowadzona przez  Stowarzyszenie „Edukator” w Łomży. Dzieci do lat 3 
miały zapewnioną opiekę w Żłobku "Maluszek-Tytusek" w Lipinach prowadzonym przez Mieczysława 
Ogiełło oraz w oddziale w  Dubinach. W roku szkolnym 2021/2022 do jednostek oświatowych 
działających na terenie Gminy uczęszczało 232 dzieci, a w 2022/2023 uczęszcza 235 dzieci. Wydatki 
gminy na oświatę w 2022 roku wynosiły 5 032 663,70 zł, ze środków własnych Gminy dołożyliśmy 1 
691 774,33 zł.  natomiast 2 897 492 zł pokryte zostało z subwencji oświatowej, z dotacji celowych, 
funduszy europejskich i innych środków publicznych. Gmina Hajnówka realizuje obowiązek 
bezpłatnego dowozu dzieci do szkół – na ten cel przeznaczono w 2022 r. kwotę ponad 142 000 zł. 
Podpisano 5 umów na zwrot kosztów dowozu dzieci niepełnosprawnych. Wydatki stanowiły kwotę 7 
038,78 zł. W  Szkole Podstawowej w Dubinach zakończono realizację projektu „Dobra edukacja”. 
Wartość projektu przeszło 673 000 zł, dofinansowanie 605 760 zł. Projekt realizowany jest od września 
2021 r. do 30 czerwca 2022 r. W ramach projektu doposażono szkołę w nowoczesne materiały 
dydaktyczne i narzędzia TIK, wyposażono gabinet terapii SI, pracownie przedmiotowe. 
Zagwarantowana była przez 10 miesięcy pomoc  stypendialna. Uczniowie brali udział w dodatkowych 
zajęciach edukacyjnych i naukowo-technicznych. Do końca czerwca 2022 roku wypłacano stypendium 
naukowe dla zdolnych uczniów w ramach  projektu. Było to 8 stypendiów od 500 do 200 zł. co miesiąc. 
Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym do zadań własnych gminy należą sprawy z zakresu kultury, 
ochrony zabytków, sportu i turystyki, w tym zagospodarowanie terenów rekreacyjnych  i urządzeń 
sportowych. Zadania te Gmina realizuje samodzielnie lub za pośrednictwem GCK w Dubinach. 
Działalność w zakresie upowszechniania sportu i rekreacji realizowana była poprzez zagospodarowanie 
przestrzeni publicznej. W roku 2022 zamontowano urządzenia placu zabaw w Borysówce i Kotówce 
oraz urządzenia siłowni zewnętrznej w Lipinach i Nowosadach. Prowadzone były remonty świetlic w 
wymienionych wcześniej świetlicach gdzie prace wykonywane były sposobem gospodarczym aby 
zmniejszyć wydatki bieżące. W ramach działalności GCK i biblioteki w Dubinach były organizowane 
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przez cały rok zajęcia dostosowane do różnych grup wiekowych i ich zainteresowań. Na terenie Gminy 
odbyły się wydarzenia o zasięgu powiatowym i ogólnokrajowym. Przeprowadzono debatę ,,Obiekt 
Światowego Dziedzictwa Puszcza Białowieska - potrzeby i oczekiwania mieszkańców tego regionu”. 
Zrealizowano projekt ,,Pogranicze z pasją” po otrzymanym wsparciu. Kontynuując Wójt 
poinformowała, iż świadczenia z pomocy społecznej finansowane są z dwóch źródeł: budżetu państwa 
- dotacja celowa oraz budżetu gminy - środki własne. W 2022 r. w domach pomocy społecznej 
przebywało 7 osób z terenu Gminy – dopłata Gminy wyniosła 227 554,76 zł. Mieszkańcy i podopieczni 
gminy Hajnówka w 2022 r. otrzymali świadczenia w kwocie  około 7 300 000 zł. W 2022r.  były 
realizowane zadania z zakresu dystrybucji artykułów spożywczych do osób najbardziej potrzebujących 
z terenu naszej Gminy w ramach podpisanej w 2021 r. umowy z Bankiem Żywności. Wójt nadmieniła, 
iż rok 2022 r. był trudnym rokiem ze względu na trwającą pandemię, agresję Rosji na Ukrainę. Na Gminę 
narzucono nowe zadania rządowe. W naszej Gminie sprawami obsługi wszelkich dodatków,  w tym 
osłonowych, węglowych, dodatków dla gospodarstw domowych i niektórych podmiotów z tytułu 
wykorzystywania niektórych źródeł zajmował się GOPS. Wpłynęło 2137 wniosków i wypłacono z tego 
tytułu 4.287.709 zł. Obsługą obywateli Ukrainy zajmowali się merytoryczni pracownicy. Środki 
zrefundowane przez Wojewodę  z tego tytułu to kwota  531.033 zł., część spraw zlecono też 
pracownikom GCK w Dubinach. Ze środków Funduszu Pomocy Ukrainie Gmina  otrzymała 135.000 zł. 
na dodatkowe zadania oświatowe. W roku 2022 na terenie naszej gminy działało 6 jednostek OSP. 3 
typu ,,S’’, które należą do KSRG i 3 jednostki typu ,,M’’. Na stanie Gmina posiada 5 samochodów 
pożarniczych, które biorą udział w akcjach pożarniczych. Wydatki w 2022 r. na utrzymanie Jednostek 
OSP przekroczyły kwotę 340 000 zł. Dotacje i darowizny z zewnątrz około 190 000 zł. Wójt nadmieniła, 
że szczegółowy ,,Raport o stanie Gminy Hajnówka za 2022 rok” jak i sprawozdania są zamieszczone w 
BIP na stronie Urzędu. (26:44 – 41:45 transmisji) 
 (załącznik Nr 3 do Protokołu) 
  
 5.2.  Debata; 
 Przewodniczący otworzył debatę. Jako  pierwsza głos zabrała Przewodnicząca Komisji 
Rewizyjnej Katarzyna Jakubowska. Zwróciła uwagę , iż po analizie Raportu problemem Gminy 
jest zmniejszająca się ilości mieszkańców, skierowała zapytanie do zebranych: co możemy 
zrobić aby Gmina nasza była bardziej atrakcyjna i więcej osób się osiedlało? Ponadto zadała 
pytanie dotyczące promocji i turystyki na terenie naszej Gminy. Wyraziła swoje zdanie, że zbyt 
mało robi się w tym kierunku. Zasugerowała przygotowanie oferty turystycznej. (42:09 – 43:12 

transmisji)  

 Jako kolejny głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy J.Kot. Poprosił o wyjaśnienie, czego 
dotyczy uzupełnienie do Raportu o stanie Gminy, które wpłynęło na pocztę elektroniczną 
Radnych? Odpowiedzi udzieliła Pani Wójt. Wyjaśniła, iż na posiedzeniu Komisji Rolnictwa, 
Finansów i Rozwoju Gospodarczego została zauważona pomyłka związana z podaniem 
nieprawidłowej ilości budynków gminnych. Poinformowała, iż sytuacja zaistniała po 
rozwiązaniu umów użyczenia a mienie nie zostało dopisane do majątku Gminy. W związku z 
tym została podjęta decyzja o wysłaniu uzupełnienia do Raportu. (43:14 – 45:47 transmisji) 
 Głos ponownie zabrał Przewodniczący Rady, wyraził swoją opinię na temat poruszonego 
tematu wyludniania się Gminy, poinformował, iż w niektórych miejscowościach 
przypuszczańskich przybywa  mieszkańców, wyludnianie jest problemem nie tylko  naszej 
Gminy, zasugerował promocję Gminy celem zwiększenia zainteresowania i przyciągnięcia  
mieszkańców.  (43:52 – 46:42 transmisji)  
 Głos zabrała ponownie Wójt Gminy Lucyna Smoktunowicz. Uzupełniając odniosła się do 
spadku ilości mieszkańców naszej Gminy. Wyraziła swoją nadzieję, iż spadek jest tylko w 
związku, że nie ma obowiązku meldunkowego. Poinformowała również, iż ma na uwadze 
promocję Gminy Hajnówka lecz do tego potrzebne jest wsparcie nie tylko krajowe ale i 
zagraniczne.   (43:52 – 48:48 transmisji)  
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 Jako kolejny głos zabrał Sekretarz Gminy Aleksander Kulik. Nawiązując do tematu 
promocji i rozwoju turystyki Gminy Hajnówka, poinformował, iż trwają prace przy 
opracowaniu strategii ponadlokalnej rozwoju Powiatu Hajnowskiego i Gmin Powiatu 
Hajnowskiego, w których to czynnie bierze udział. Dodał, iż podczas posiedzeń  zwrócił uwagę, 
iż kładzie się duży nacisk na rozwój turystyki na naszym terenie promując nasze czyste 
powietrze i Puszczę Białowieską. Podkreślił, iż opracowanie tej strategii pozwoli na ubieganie 
się o fundusze z przeznaczeniem również na rozwój turystyki.(48:54 – 49:35 transmisji) 
 Wobec braku innych osób chcących wziąć udział w debacie nad Raportem o stanie 
Gminy Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
 5.3. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Hajnówka wotum 
zaufania.  
  Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi 
Gminy Hajnówka wotum zaufania. W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. ZA przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych. Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że 
Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXXVI/293/23 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 19 maja 2023 r. 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Hajnówka wotum zaufania 
(Załącznik Nr 4 do Protokołu) 

 
 
Do punktu 6-go. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2022 rok i 
sprawozdania finansowego z wykonania budżetu Gminy za 2022 rok. 
 6.1. Przedstawienie sprawozdań; 
 Skarbnik Gminy Marzena Kublik poinformował, iż Wójt przy omawianiu Raportu o stanie 
Gminy za 2022 rok szczegółowo omówiła dane zawarte w sprawozdaniu z wykonania budżetu. 
Dodała, iż sprawozdanie to było również tematem posiedzeń poszczególnych Komisji. 
Nadmieniła, iż przedłożone przez Wójt Gminy sprawozdanie z wykonania budżetu za 2022 rok 
zostało pozytywnie zaopiniowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Białymstoku 
uchwałą z dnia 17 marca 2023 roku.   
 (załącznik Nr 5 do Protokołu) 
  
 6.2. Zapoznanie się z opinią i wnioskiem Komisji Rewizyjnej oraz opinią RIO; 
 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła stanowisko Komisji Rewizyjnej z dnia 
30 marca 2023 roku w sprawie rozpatrzenia sprawozdań za 2022 rok. Poinformowała, że na 
posiedzeniu w dniu 30 marca 2023 roku, Komisja rewizyjna rozpatrzyła przedstawione przez wójta 
sprawozdanie finansowe, sprawozdanie z wykonania budżetu wraz z opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, informacje o stanie mienia komunalnego za 2022 rok. Komisja 
rewizyjna, dokonując oceny sprawozdania wójta gminy z realizacji budżetu za rok ubiegły stwierdza co 
następuje: Nie naruszono zasad wykonania budżetu, wydatki dochody po stronie planu wykonywane 
były zgodnie z uchwałą Rady Gminy Numer 28/208/21 z dnia 14 grudnia 2021 roku oraz zmianami 
budżetu gminy dokonywanymi uchwałami rady i zarządzeniami wójta gminy w 2022 roku. Komisja 
podczas analizy przedstawionego sprawozdania nie stwierdziła żadnych nieprawidłowości w 
gospodarowaniu mieniem komunalnym. Podczas realizacji budżetu wójt gminy prawidłowo 
gospodarował środkami finansowymi. Nie stwierdza się żadnych uchybień w realizacji planowanych i 
wydatkowanych środków finansowych. Wójt gminy prawidłowo realizował dochody i wydatki 
planowane w budżecie. Reasumując powyższe, Komisja Rewizyjna dokonała kompleksowej rocznej 
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oceny wykonania budżetu za 2022 rok i występuje z wnioskiem o udzielenie absolutorium wójtowi 
Gminy Hajnówka. Ponadto Przewodnicząca poinformowała, iż opinia RIO była pozytywna.  
 Uwag nie zgłoszono.   
 (załącznik Nr 6 do Protokołu) 
  
 6.3. Powzięcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu; 
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu. W głosowaniu 
udział wzięło 15 radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Przewodniczący w 
oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXXVI/294/23 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 19 maja 2023 r. 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu  

 (Załącznik Nr 7 do Protokołu) 

 
 6.4. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 
 Przewodniczący otworzył dyskusję. Dyskusji nie podjęto.    
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. ZA przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada 
Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści:  

Uchwała nr XXXVI/295/23 
Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 19 maja 2023 r. 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
 (Załącznik Nr 8 do Protokołu) 

 
 Przewodniczący złożył gratulacje Wójt Gminy Hajnówka Lucynie Smoktunowicz, w 
związku z uzyskanym absolutorium. Wójt Gminy w nawiązaniu do gratulacji podziękowała 
Przewodniczącemu, Wysokiej Radzie a także zespołowi złożonemu z pracowników Urzędu 
Gminy, Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, Gminnego Centrum Kultury, Szkoły 
Podstawowej oraz mieszkańcom za współpracę.  
 
Do punktu 7-go. Powzięcie uchwał: 
 
 7.1. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok; 

Skarbnik Gminy Marzena Kublik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie gminy na 2023 rok. Pani Skarbnik poinformowała, iż projekt uchwały dotyczy zmian 
w zakresie planu dochodów i wydatków budżetowych.  Pani Skarbnik szczegółowo omówiła 
zmiany wprowadzone do budżetu. Objaśnienia dokonanych zmian zawarte zostały w 
załączniku Nr 5 do projektu uchwały. Pani Skarbnik dodała, iż po dokonanych zmianach 
dochody budżetu zamkną się kwotą 30 086 593 zł a wydatki kwotą 30 944 280 zł. Przychody i 
rozchody budżetu nie uległy zmianie.  
          Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.    
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2023 rok. W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 
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15 radnych. Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy 
Hajnówka podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXXVI/296/23 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 19 maja 2023 r. 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok 
(Załącznik Nr 9 do Protokołu) 

 
  
 7.2. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na lata 
2023-2028; 

Skarbnik Gminy Marzena Kublik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na lata 2023-2028. Poinformowała, iż 
projekt ten jest wynikiem zmian w budżecie Gminy w zakresie dochodów i wydatków 
budżetowych oraz zmian przedsięwzięcia. Planowany wynik finansowy pozostaje bez zmian.    

Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.     
  Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na lata 2023-2028. W głosowaniu udział 
wzięło 15 Radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Przewodniczący w oparciu 
o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXXVI/297/23 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 19 maja 2023 r. 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na lata 2023-2028 
 (załącznik Nr 10 do Protokołu) 
 
 
 7.3. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu 
Hajnowskiego; 
 Sekretarz Gminy Aleksander Kulik przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Hajnowskiego. Poinformował, iż w 
związku z uzgodnieniami pomiędzy Powiatem Hajnowskim a Gminą Hajnówka dotyczącymi 
dofinansowania realizacji inwestycji dotyczącej dostawy i montażu drzwi wejściowych 
zewnętrznych, otwieranych manualnie oraz drzwi przesuwanych automatycznie w budynku 
tutejszego Urzędu proponuje się udzielenie dotacji celowej w kwocie 10 525 zł w ramach 
pomocy finansowej pomiędzy jednostkami samorządu terytorialnego. Całkowity koszt 
przedsięwzięcia, obejmujący dostawę, montaż oraz odbiór i zagospodarowanie odpadów 
starych drzwi, to koszt 77 537,39 zł. Samorząd powiatu dysponuje kwotą 45 964,70 zł 
pozyskaną z PFRON. Celem partycypacji gminy w 1/3 kosztach tego przedsięwzięcia jest 
wspólny interes społeczny, jakim jest poprawa dostępności urzędu osobom z 
niepełnosprawnościami.   

Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.    
  Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Hajnowskiego. W głosowaniu udział wzięło 
15 Radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Przewodniczący w oparciu o wyniki 
głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści:  
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Uchwała nr XXXVI/298/23 
Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 19 maja 2023 r. 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu 
Hajnowskiego 

(Załącznik Nr 11 do Protokołu) 

 
 
 7.4. zmieniająca uchwałę w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych 
przez właścicieli nieruchomości za usługi wykonywane przez przedsiębiorcę posiadającego 
zezwolenie na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i 
transportu nieczystości ciekłych oraz przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne od 
właścicieli nieruchomości, wpisanego do rejestru działalności regulowanej; 
 Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki Gruntami - 
Andrzej Golonko przedstawił projekt uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie określenia 
górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi wykonywane 
przez przedsiębiorcę posiadającego zezwolenie na prowadzenie działalności w zakresie 
opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych oraz przedsiębiorcę odbierającego 
odpady komunalne od właścicieli nieruchomości, wpisanego do rejestru działalności 
regulowanej.  Przedstawił wysokości proponowanych stawek.  

Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.    
  Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniająca uchwałę w 
sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za 
usługi wykonywane przez przedsiębiorcę posiadającego zezwolenie na prowadzenie 
działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych oraz przedsiębiorcę 
odbierającego odpady komunalne od właścicieli nieruchomości, wpisanego do rejestru 
działalności regulowanej. W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. ZA przyjęciem uchwały 
głosowało 14 radnych. Jedna Radna się wstrzymała - W. Biryłko. Przewodniczący w oparciu o 
wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXXVI/299/23 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 19 maja 2023 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi wykonywane przez przedsiębiorcę posiadającego 

zezwolenie na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i 

transportu nieczystości ciekłych oraz przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne od 
właścicieli nieruchomości, wpisanego do rejestru działalności regulowanej 

(Załącznik Nr 12 do Protokołu) 

 
 
 7.5. w sprawie zaopiniowania projektu zmian granic w obszarze Natura 2000 Puszcza 
Białowieska (PLC200004); 
 Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki Gruntami - 
Andrzej Golonko przedstawił projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu zmian granic 
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w obszarze Natura 2000 Puszcza Białowieska (PLC200004). Poinformował, iż na wniosek 
Generalnego Dyrektora Ochrony Środowiska proponuje się zmienić granice obszaru Natura 
2000 Puszcza Białowieska przez wyłączenie obszaru bazy logistycznej w Nieznanym Borze o 
powierzchni 243,46 ha.    

Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.    
  Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zaopiniowania 
projektu zmian granic w obszarze Natura 2000 Puszcza Białowieska (PLC200004). W 
głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka 
jednogłośnie podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXXVI/300/23 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 19 maja 2023 r. 

w sprawie zaopiniowania projektu zmian granic w obszarze Natura 2000 Puszcza 
Białowieska (PLC200004) 

(Załącznik Nr 13 do Protokołu) 

 
 
 7.6. w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody dla pomnika przyrody; 
 Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki Gruntami - 
Andrzej Golonko przedstawił projekt uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody dla 
pomnika przyrody o numerze 868 w związku ze złym stanem drzewa i stwarzaniem 
niebezpieczeństwa dla ruchu publicznego. 

Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.    
  Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zniesienia formy 
ochrony przyrody dla pomnika przyrody. W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. ZA 
przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania 
stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka jednogłośnie podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXXVI/301/23 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 19 maja 2023 r. 

w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody dla pomnika przyrody 
(Załącznik Nr 14 do Protokołu) 

 
 7.7. w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody dla pomnika przyrody.  
 Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki Gruntami - 
Andrzej Golonko przedstawił projekt uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody dla 
pomnika przyrody o numerze 869 z uwagi na zły stan drzewa i stwarzanie przez nie zagrożenia 
bezpieczeństwa powszechnego.   

Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.    
  Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zniesienia formy 
ochrony przyrody dla pomnika przyrody. W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. ZA 
przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania 
stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka jednogłośnie podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXXVI/302/23 

Rady Gminy Hajnówka 
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z dnia 19 maja 2023 r. 
w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody dla pomnika przyrody 

(Załącznik Nr 15 do Protokołu) 
 

 
Do punktu 8-go.  Pytania i wolne wnioski.  
 Jako pierwszy głos zabrał Sekretarz Gminy Hajnówka Aleksander Kulik. Odczytał treść pisma 
adresowanego do Wójt Gminy w sprawie budynku po byłej Szkole Podstawowej w Nowokorninie. 
Poinformował, iż jest to pismo od dowództwa Wojsk Obrony Terytorialnej. „Pani Lucyna Smoktunowicz, 
Wójt Gminy Hajnówka. Szanowna pani, mając na uwadze postępujący proces rozwoju Wojsk Obrony 
Terytorialnej na terenie całego kraju, pragnę złożyć na ręce Pani Wójt serdeczne podziękowania za chęć 
wspierania rozbudowy struktur Wojsk Obrony Terytorialnej na terenie Województwa Podlaskiego, w 
tym przede wszystkim na terenie Gminy Hajnówka, poprzez wskazanie możliwych do 
zagospodarowania na powyższy cel nieruchomości zlokalizowanej w miejscowości Nowokornino na 
potrzeby pododdziałów I Podlaskiej Brygady Obrony Terytorialnej …. działka ewidencyjna nr 149, 
zabudowana o powierzchni 1,9454 h. Jednocześnie mając na uwadze potrzebę stworzenia właściwych 
warunków do funkcjonowania i szkolenia podległych mi struktur uprzejmie proszę Panią Wójt o zajęcie 
stanowiska w zakresie możliwości nieodpłatnego przekazania wyżej wymienionej nieruchomości, ze 
względu na fakt, iż dowództwo Wojsk Obrony Terytorialnej jest zainteresowane jej pozyskaniem.” Pan 
Sekretarz dodał, iż Wójt pozostaje na stanowisku aby przekazać ale odpłatnie. Głos w tym temacie 
zabrała Wójt Gminy. Podkreśliła, iż wartość wyżej wymienionego budynku jest duża, nie zostanie 
oddany bezpłatnie.  
 Jako kolejny głos zabrał Przewodniczący Komisji Opieki Społecznej, Kultury, Oświaty i 
Ochrony Środowiska Wiktor Grygoruk. Przytoczył treść złożonego w dniu 4 maja pisma dotyczącego 
nieprawidłowości w działaniu hydrantów zlokalizowanych w miejscowościach Gminy Hajnówka z 
prośbą o dokonanie sprawdzeń i przeprowadzenia prac konserwatorsko-remontowych celem 
doprowadzenia ich do stanu używalności … w ewentualnych akcjach gaśniczych. Z związku z powyższym 
skierował pytanie: jakie działania  zostały podjęte w tej kwestii? Kierownik Referatu Inwestycji, 
Planowania Przestrzennego i Gospodarki Gruntami - Andrzej Golonko wyjaśnił, iż wniosek został 
przeanalizowany, zostały podjęte czynności zmierzające do wyceny przeglądu. Ponadto Przewodniczący 
Komisji Wiktor Grygoruk nawiązując do pytania z poprzedniej sesji Rady Gminy dotyczącego 
przebudowy drogi Hajnówka-Bielska Podlaski i wynikłych utrudnień na tej drodze, które mogą być 
przyczyną do zniszczenia naszych dróg gminnych poprosił o prowadzenie twardych pertraktacji z 
inwestorem w sprawie naprawy dróg gminnych po zakończeniu robót. Kierownik Referatu Inwestycji, 
Planowania Przestrzennego i Gospodarki Gruntami - Andrzej Golonko poinformował, że ruch będzie 
odbywał się wahadłowo lecz wiadomym jest, że nasze drogi będą eksploatowane i w związku z tym 
przed przekazaniem placu budowy zostały wykonane fotografie dróg. Po zakończeniu robót to będzie 
dowód, aby móc ubiegać się o odszkodowanie. 
 Jako kolejna głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Walentyna Biryłko. Nawiązując 
do poprzedniej sesji Rady Gminy wyjaśniła: Cyt. ”Na sesji 35-tej usiłowałam dowiedzieć się, kto 
podpisuje merytorycznie w Urzędzie Gminy Hajnówka dokumenty z Funduszu Środków Alkoholowych. 
Tego tematu nie udało mi się wyjaśnić na tej sali, mówię to wszystko, żeby po prostu my już na dzień 
dzisiejszy przy pomocy Komisji Rewizyjnej wiemy, kto to robi i kto za to odpowiada. Natomiast chciałam 
z tego miejsca przeprosić Panią kierownik Mirosławę Gawryluk, przepraszam Panią, jak również padły 
tutaj słowa i nazwiska osób, których nie powinny paść, ponieważ to nie są osoby publiczne. Nie będę, 
jakby nie przeze mnie to padło, tylko akurat Pani kierownik wymieniła, i chciałam powiedzieć, że jest 
takie zarządzenie i w Urzędzie Gminy takie dokumenty podpisuje przewodniczący komisji alkoholowej 
czy przeciwalkoholowej …. Przy pomocy oczywiście i współpracy z Komisją Rewizyjną to wyjaśniliśmy, 
jak również pod względem zatwierdzającym do wypłaty te środki podpisuje Pani skarbnik i Pani Wójt. 
Jeśli nie ma Pani Skarbnik lub Pani Wójt, to w zastępstwie podpisuje Sekretarz i podpisuje osoba 
zastępująca Panią Skarbnik. Chciałam państwu powiedzieć, że takowe zarządzenie jest w polityce 
rachunkowości, bo powinno być i nie powinniśmy tu tracić czasu 15 czy 20 minut na wyjaśnienie takiej 
sytuacji, ponieważ na sesjach jest obecna Pani Skarbnik i to Pani Skarbnik posiada te dokumenty. 
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Powinna w tym momencie udzielić dla nas wszystkich odpowiedzi. I na przyszłość proszę, jeśli będą 
takie tematy, które będą ściśle określone i uregulowane w Urzędzie Gminy, żeby nie było zbędnych 
dyskusji. Tylko odpowiednie osoby na danych stanowiskach powinny udzielić odpowiedniej 
odpowiedzi”.  
 Jako kolejny głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Mikołaj Golonko. Cyt.: „Ja 
chciałem powiadomić naszych mieszkańców, oczywiście i mieszkańców miasta, że na terenie Dubicz 
Cerkiewnych w Gminie Dubicze Cerkiewne będzie składowisko odpadów, jakby niebezpiecznych - 
eternitu, no niby nic, składowany eternit, ale na pewno to nie świadczy dobrze. Akurat najgorsze w 
tym wszystkim, że to składowisko ma być na terenie Dubicz, Gminy Dubicze, ale w połączeniu na końcu 
naszej Gminy, jest to o 200 m od mieszkań Mochnatego. Także mając doświadczenie, jak było kiedyś 
w Dubiczach miała być to spalarnia, wtedy bardzo się zorganizowaliśmy. Miasto pomogło, było to na 
naszej gminie, Udało się to jakoś, jakoś zaprzestać, tutaj trochę jest dalej, ale zarówno jak jedno i drugie 
to jest składowisko, a mamy po prostu doświadczenie nienajlepsze. Mamy biogazownię na terenie 
Dubicz Cerkiewnych, która też jest bardzo blisko Gminy Hajnówka. No i przez Gminę Hajnówkę jadą 
duże samochody, jadą bardzo … nie wiem jak określić, zapachowo nieprzyjemne, wydostaje się z tych 
samochodów z beczek 20 minut po przejechaniu w tamtą i z powrotem wydaje taki zapach, że nie da 
się usiedzieć na ławeczce. Także to jest problem i mamy takie nie najlepsze doświadczenie. Także 
proszę wszystkich o jakieś zorganizowanie”. Nawiązując do powyższej wypowiedzi Przewodniczący 
Rady Gminy skierował pytanie do Pana M. Golonko. Cyt.: „ Ma Pan jakąś informację lub wiedzę na 
temat jeżeli chodzi o przedsiębiorcę lub osobę prywatną, która chciałaby takie składowisko, czy kto to 
jest?”. Wiceprzewodniczący M.Golonko odpowiedział, że według jego wiedzy jest to osoba prywatna.    
 Jako kolejna głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej K.Jakubowska. 
Poinformowała, iż Cyt.: „ W imieniu Radnych chciałabym złożyć wniosek do nadania tytułu zasłużony 
dla Gminy Hajnówka dla Pana Aleksego Gierasimiuka, ponieważ pan Aleksy przez wiele lat aktywnie 
uczestniczył, uczestniczy w życiu samorządowym i społecznym Gminy Hajnówka, sprawuje sprawował 
funkcję radnego, sołtysa, przewodniczącego w zarządzie gminnym Ochotniczych Straży Pożarnych. Jest 
założycielem zespołu Żawaranki, który od ponad 10 lat swoją działalnością promuje gminę. I tutaj tak 
składam to na ręce Pana Przewodniczącego do Pani Wójt z prośbą o procedowanie tego wniosku”. 
K.Jakubowska przekazała wniosek Przewodniczącemu Rady Gminy.  
 Głos zabrał sołtys wsi Pasieczniki Duże, skierował dwa pytania do władz Gminy; Cyt.:” 
Pierwsza kwestia, to jak się ma sprawa, która już była jakiś czas temu poruszana na sesjach, chodzi mi 
o remont, konserwację ujęcia wody w Orzeszkowie, jakie koszty tej konserwacji by były? A druga 
sprawa, to chciałbym się dowiedzieć, czy w tym roku Urząd Gminy planuje jakąś uroczystość z tytułu 
par małżeńskich obchodzących pięćdziesięciolecie?”. Wójt udzieliła odpowiedzi. Poinformowała o 
planowanym spotkaniu mieszkańców Borka, Pasiecznik i Orzeszkowa i okolicznych miejscowości na 
temat remontu ujęcia wodnego w Orzeszkowie. Pani Wójt wyraziła nadzieję na pozyskanie 
dofinansowania na tę inwestycję. W temacie uroczystości pięćdziesięciolecia pożycia małżeńskiego 
Wójt wyjaśniła, iż w tym roku wręczane są medale ubiegłoroczne, otrzymane od Prezydenta 
Rzeczypospolitej pod koniec pierwszego kwartału tego roku.  
 Jako kolejna głos zabrała sołtys wsi Lipiny. Cyt.:” Jestem zaskoczona, że nasi radni mają taką 
dużą moc i Natura2000 240 ha zostanie wyłączonych, a w zasadzie my tutaj mówimy od 20-stu iluś tam 
lat, że nic się nie dzieje, my nic nie możemy, tylko inni mogą, albo zieloni, albo właśnie naukowcy, a my 
to ani grzybów, ani drzewa, nawet chrustu nie możemy. I zapytam właśnie: a co z tym właśnie będzie, 
tym drzewem, z tych 240 ha, gdy zostanie wyłączone … na jednostkę wojskową? Teraz trwają debaty 
odnośnie naszego dziedzictwa światowego Puszczy Białowieskiej, tam właśnie to jest, czasami byłam, 
pani Barbara Rajkowska, tu będzie jakaś tam już podjęta decyzja odnośnie naszych terenów. Może Pani 
Wójt coś na ten temat wie? To tak, to jedno takie pytanie. A drugie. To mieszkańcy Lipin zgłaszają, 
jakby tak duży problem powstał, gdzie na końcu ulicy Lipowej powstał ogromny mur wysoki i jest 
niebezpiecznie tak, Panie Przewodniczący, jeżdżąc do pracy, tam po prostu jest niewidoczny. Ja nie 
wiem, kto to pozwolił na taki w ogóle mur. Ja to obserwowałam, zgłaszałam dla sióstr, ale to już było 
jakby za późno, bo myślałam, że może ten punkt będzie ażurowy, czy coś w tym rodzaju, jest bardzo 
niebezpieczne. Wiem, że to jest droga powiatowa, ale jakby tak, czy to wystarczy te lusterko postawić, 
czy może jakieś inne rzeczy. Chciałabym, żeby Gmina zabrała też jakby głos w tej sprawie”. 
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 Ponownie głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Walentyna Biryłko. Cyt.:”Pani 
sołtys, ja to tylko jako radna, bo Pani powiedziała, że my mamy taką moc. To znaczy, ja za siebie mówię, 
bo nie wiem, jak inni radni mają moc. Gdybym ja mając taką moc, to by dzisiaj ta uchwała nie była na 
240, tylko byłaby na 2000, wie pani, bo 240 to jest bardzo mało, to jest na potrzeby doskonale pewnie 
Pani wie, albo przynajmniej powinna Pani doczytać, że to jest niemoc radnych, tylko to jest potrzeba 
jednostki. Bo gdybym ja jako radna, tu Pani powtarzam 2000, to wtedy by było dobrze. To tylko dlatego 
odpowiadam jako radna, ponieważ Pani mówiła, że my taką mamy moc”. 
 Wójt odniosła się do Pytań Pani Sołtys z Lipin. Cyt.:”Ze względu na to, że po wyłączeniu będą 
jakieś te drzewa z terenu jednostki może wywożone, na dzień dzisiejszy naprawdę nie udzielę 
odpowiedzi. Jeżeli będzie można pozyskać je w taki sposób, żeby skorzystali z tego nasi mieszkańcy, na 
pewno postaramy się bardzo dobrze poinformować. Ale jak wiadomo, na dzień dzisiejszy na teren 
jednostki tak było, jest i będzie osoby fizyczne nie mogą wjechać, więc na pewno tutaj zadziałają jakieś 
inne procedury i na pewno jednostka jak będzie chciała się, powiem tak brzydko pozbyć tego drewna 
no to jakieś służby odpowiednie będą je sprzedawać może przy współpracy lasów, na pewno będziemy 
wtedy wiedzieć. Natomiast o jakiś bardziej dokładnych, szczegółowych tych uzgodnieniach, jak tu pani 
wspomniała, Panią Barbarę Rajkowską jeszcze my nic nie wiemy. Ciągle, ja na przykład obserwuję to, 
co umiejscawiają na swojej stronie, dlatego, że prowadzą ustalenia my pisaliśmy różnie, ja... te 2 debaty 
za nami są na terenie Gminy Hajnówka. I na dzień dzisiejszy te prace, jakie były prowadzone, jakie 
ustalenia były tak powinny być zapisane do protokołu. Ja na którejś sesji mówiłam, ponieważ zawsze 
zaznaczałam ten opał i lasy robią wszystko co mogą, żeby w jakiś sposób przepychać jakby zmniejszać 
obostrzenia, żeby można było te drewno pozyskiwać. Ale tu jest oparte o zupełnie co innego. Dopóki 
nie zostanie odblokowana decyzja w sądzie, bo przepisy mówią tak, że nawet jakieś stowarzyszenie lub 
fundacja może zablokować ustawę zezwalającą na wycinkę czy … pozyskiwanie drewna i taką rzecz 
zrobiło Stowarzyszenie spod Warszawy i tam w Warszawie zostało zablokowane dopóki procedura nie 
zakończy się w sądzie, nasze Nadleśnictwa nie mają prawa nic robić także my tutaj sięgamy w ogóle 
zupełnie głębiej. To to jest nawet, jakby … nie upubliczniane o tych rzeczach można czytać, one są 
publiczne, tylko, że po prostu my jako samorządy nie zajmujemy się już tymi sprawami sądowymi 
między stowarzyszeniem a Lasami Państwowymi, ale oni na dzień dzisiejszy, dopóki nie zostanie przez 
Sąd podjęta decyzja, że zezwalają, czy uprawomocniają jakieś wyroki sądu jest bezsilność, a tam 
procedura jest chyba do 2 lat. Także o wszystkim na pewno będziemy informowali naszych 
mieszkańców, bo ja nawet dzisiaj zwróciłam uwagę na to, że to drewno jest potrzebne, bo żeby nawet 
ta turystyka się rozwijała, to też mieszkańcy muszą mieć drewno, żeby coś tam zrobić na sprzedaż. I o 
płocie, bardzo przepraszam, nie udzielę odpowiedzi na temat płotu na końcu Lipowej, bo nie jechałam, 
nie wiem …”. 
 W związku ze zbliżającym się końcem posiedzenia Wójt Gminy zaprosiła wszystkich 
zebranych na zawody sportowo-strażackie, które odbędą się w najbliższą sobotę przy świetlicy 
wiejskiej w Lipinach.  Poinformowała o dodatkowych atrakcjach dla dzieci, o ogłoszeniu wyników 
konkursu, zaprosiła na koncert z okazji Dnia Mamy, który będzie miał miejsce w Nowosadach. Pani 
Wójt udzielając odpowiedzi sołtysowi Orzeszkowa, wyjaśniła, iż została zaproszona do zespołu 
doradców przy Premierze w związku z problemem dotyczącym bezpieczeństwa mieszkańców w 
odniesieniu do zwierząt będących pod ochroną. Dodała, iż zwróciła uwagę na żubry, które niszczą 
uprawy rolnikom a także na wilki, które stały się zagrożeniem dla zwierząt gospodarskich i domowych. 
Podkreśliła, iż ustaw nie da się zmienić ale należy o tych sprawach rozmawiać i sygnalizować problemy, 
gdyż chodzi o bezpieczeństwo mieszkańców. Nadmieniła, iż pojechała tam z Panem Andrzejem 
Łukasiewiczem oraz Panią Aliną Ojdana.  
 
Do punktu 9-go.  Zamknięcie obrad XXXVI Sesji Rady Gminy Hajnówka. 

Wobec braku innych spraw Przewodniczący zamknął obrady XXXVI sesji Rady Gminy Hajnówka. 
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Taisa Własiuk 
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Hajnówka, 12 czerwca 2023 r. 

 


